
P r o t o k ó ł   Nr XIV/03
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska w dniu 28 listopada 2003 r.

W sesji udział wzięli:
a/  czternastu radnych Rady Gminy   -  nieobecni: U.Frankowska
b/  Wójt Gminy                                               -  Grzegorz Grabowski
     Sekretarz Gminy                                        -  Iwona Wójcik
     Skarbnik Gminy                                         - Marek Malinowski
     Radca Prawny                                            -  Beata Sadowska
     Wicestarosta Starostwa Powiatowego       -  Sławomir Ziemianowicz
     Radny Rady Powiatu                                 -  Ryszard Stus
     Dyrektor Gimnazjum                                 -  Sławomir Miluski   
     Wicedyrektor Gimnazjum                         -  Teresa Radomska
      Dyrektor SP Dębnica Kaszubska              -  Elżbieta Fryckowska
      Kierownik OPS                                         -  Krystyna Szustak
      Dyrektor GOK                                           -  Grażyna Chojnowska
      p.o. Dyrektor ZGK                                    -  Mirosława Podziawo
      mieszkańcy sołectwa Dobra        
Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe:
a/  otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
b/  przyjęcie porządku obrad,
c/  przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

2. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje radnych.
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności między sesjami.
4. Interpelacje radnych.
5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady między sesjami:

a/  Rewizyjnej,
b/  Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki,
c/  Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego.

6. Podjęcie uchwał w sprawach:
a/  podatku od posiadania psów na 2004 r.,
b/  określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2004 r.,
c/  określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2004 r.,
d/ określenia wysokości stawek opłaty miejscowej.,
e/  zmian w budżecie gminy na 2003 r.

7. Wolne wnioski, zapytania, informacje.
8. Zamknięcie obrad.

Przebieg sesji:
Ad.1.a/
           Przewodnicząca Rady Gminy mgr Zyta Rytelewska powitała radnych i gości
przybyłych na sesję. Następnie dokonała otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzając
prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz. 1000 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy.
b/
          Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad. W związku ze zgłaszanymi na
sesjach pytaniami przez radnych dotyczących kompetencji Starostwa Powiatowego na prośbę
Wójta na sesję przybył Wicestarosta p. Sławomir Ziemianowicz i wobec tego Wójt
zaproponował umieszczenie w porządku obrad wystąpienia Wicestarosty w celu udzielenia
odpowiedzi na pytania radnych.
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Przewodnicząca Rady zaproponowała wystąpienie Wicestarosty po punkcie 1 porządku obrad.
W wyniku głosowania przedstawiony porządek obrad został przyjęty jednogłośnie
 ( 11 za).
c/
         Do protokołu z poprzedniej sesji uwag nie zgłoszono. W wyniku głosowania protokół
został przyjęty przy 10 głosach za, 1 wstrzymującym.
        Następnie głos zabrał Wicestarosta p. Sławomir Ziemianowicz. 
W swoim wystąpieniu poinformował, że do Starostwa wpłynęły wnioski dotyczące podjęcia
decyzji umożliwiającej składanie podpisów o gotowości podjęcia pracy przez bezrobotnych
nie tylko w Urzędzie Gminy, ale również w dodatkowych dwóch punktach, w Budowie i
Podolu Małym na terenie gminy oraz dotyczące zatrudnienia bezrobotnych.
Udzielając odpowiedzi podkreślił, że osoby uprawnione do zasiłku mają obowiązek składania
podpisów co miesiąc, a osoby nie posiadające zasiłku jeden raz na trzy miesiące i stanowią ¾
bezrobotnych. Podpisy odbywają się w większości w Gminach. Jeżeli się nie stawią, to mają
pięć dni na usprawiedliwienie, a w przeciwnym wypadku otrzymują decyzję o wykreśleniu.
Każdy bezrobotny musi być aktywny w poszukiwaniu pracy i jeden raz na trzy miesiące
winien dotrzeć do Urzędu Gminy w celu złożenia podpisu. Propozycja, by np. podpisy
odbywały się w Budowie spowodowałaby, że osoby które w pierwszym dniu nie stawiły się
do podpisu w Dębnicy Kaszubskiej musiałyby dotrzeć do odległego Budowa. W innych
gminach podpisy jeden raz na trzy miesiące nie stwarzają problemu i od bezrobotnych trzeba
czegoś wymagać.
Radny Dariusz Ostrowski zwrócił uwagę, że  np. w Gminie Kołczygłowy jest stosowane, że
bezrobotni składają podpisy w poszczególnych miejscowościach, a nawet w samochodzie.
Radna Irena Tkaczyszyn dodała, że problemem jest dojazd na odległość 20 km dla osób, które
nie mają żadnego dochodu.
Wicestarosta odnosząc się do wypowiedzi stwierdził,  w Gminie Dębnica Kaszubska w
porównaniu z Powiatem Bytów jest dwa razy więcej bezrobotnych i jeżeli ktoś nie zdąży
złożyć podpisu w Dębnicy Kaszubskiej, to też będzie musiał dojechać do innej miejscowości.
Radna Urszula Rączka wskazała, że należy też brać pod uwagę i rozgraniczyć gminy bogate i
biedniejsze oraz większe i mniejsze bezrobocie.
Wicestarosta podkreślił, że nie podziela toku myślenia radnych.
Radny Piotr Paczesny zasygnalizował, czy  np. w jednym dniu przy dobrej woli Urzędu Pracy
nie można by było  przyjmować podpisów przez 4 godz. w Dębnicy Kaszubskiej i 4 godz. w
innej miejscowości, bo należałoby tym ludziom pomóc.
Przewodnicząca Rady uważa,  że można by odbiec od zasady, zrobić wyłom i dojechać do
innych miejscowości, tym bardziej, że u mieszkańców występuje totalna bieda.
Wicestarosta udzielił odpowiedzi, że nie jest kompetentny do podjęcia decyzji, a także nie
podziela uwag i propozycji radnych.
Ad.2.
         Wójt poinformował, że wszyscy radni otrzymali pisemne odpowiedzi na zgłoszone
interpelacje i wnioski na poprzedniej sesji wniesione przez p. Tkaczyszyn i p. Frankowską
oraz p. Wandachowicza i p. Ostrowskiego.
Radna Irena Tkaczyszyn potwierdziła, że otrzymała odpowiedzi, przy czym  odnośnie
ścieków zwróciła uwagę, że Zakład Gospodarki Komunalnej sprawdził szamba przy
posesjach których ten temat nie dotyczył, a tam gdzie trzeba nie sprawdził. 
Wójt udzielił odpowiedzi, że z przyczyn niezależnych od Wójta sprawa dotyczy braku
przykanalików w niektórych posesjach oraz oczyszczalni ścieków w miejscowości Gogolewo,
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 ale  nastąpi zobowiązanie mieszkańców do zrobienia przykanalików i do końca roku zostanie
też rozwiązany problem oczyszczalni ścieków.  
Radny Sebastian Maśliński zwrócił się z pytaniem, czy prawdą jest, że zmieni się przepis
prawny odnośnie składania  podpisów przez bezrobotnych o gotowości podjęcia pracy.
Wicestarosta udzielił odpowiedzi, że prawdopodobnie podpisy będą potwierdzane drogą
korespondencji.
Przewodnicząca Rady zwróciła   się do  Wicestarosty o informację odnośnie remontu dróg.
Wicestarosta poinformował, że nie wiadomo ile w następnym roku będzie środków w
budżecie Starostwa Powiatowego i jeżeli będzie tyle samo, to budżetu nie wystarczy na
remonty dróg i będzie źle i to jest największy mankament Powiatu. 15 mln zaciągniętego
kredytu też nie załatwiło problemu. Powiat będzie realizował zadania w zakresie dróg na tyle
na ile go będzie stać.  
Radna Irena Tkaczyszyn zwróciła się do Wicestarosty o spowodowanie wycięcia młodych
drzew, które pochylone są do połowy jezdni na drodze Gogolewko – Podkomorzyce jako że
nie wymaga to dużych nakładów finansowych.
Wicestarosta udzielił odpowiedzi, że zainteresuje się tą sprawą ponieważ nie wymaga to
dużych środków finansowych, natomiast łatanie dziur należy zgłaszać, bo jest to tanie i
wykonywane.
Radny Rady Powiatu Ryszard Stus zaproponował, aby do niego zgłaszać ubytki na drogach,
co będzie uzgadniał z Dyrektorem Zarządu Dróg.
Wicestarosta przekazał również informację, że odnośnie zatrudnienia emerytów w Starostwie
przyjęto politykę, że po odejściu emerytów nie będą zatrudniali nowych pracowników. Część
emerytów wykwalifikowanych i młodych pozostanie, bo dlaczego nie mają pracować i
decyzja będzie zależała też od decyzji emerytów.
Ad.3.
         Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z działalności między sesjami.
Poinformował, że Gminne Centrum Informacji zostało wyposażone w pięć zestawów
komputerowych. Środki na uruchomienie Centrum Gmina otrzymała z konkursu grantowego
organizowanego przez Ministerstw Pracy i Polityki Społecznej w ramach  programu
aktywizacji zawodowej absolwentów „Pierwsza Praca”. Na realizacje tego przedsięwzięcia
Gmina otrzymała grant w wysokości 57 tyś zł. Głównym celem działalności Centrum jest
wyrównywanie dysproporcji w dostępie do nowych technologii, a także zapewnienie
mieszkańcom gminy dostępu do wszechstronnej wiedzy i informacji ze szczególnym
uwzględnieniem zagadnień rynku pracy, szkoleń, wolontariatu, doradztwa zawodowego,
podejmowania i prowadzenia działalności gospodarczej.
Na bazie programu „Odnowy Wsi” został wykonany i złożony projekt związany z ul. Polną na
który Gmina niebawem otrzyma pieniądze.
Przygotowano i są zatwierdzone dziewięć programów, które będą realizowane w ramach
programu Wspomagania Wsi p.t. „Kultura Bliska”, w tym dwa wnioski z Fundacji
Wspomagania Wsi oraz wstępnie są zaakceptowane sześć wniosków Sapardowskich na
następny rok.
Złożono wniosek w ramach Programu Aktywizacji Obszarów Wiejskich, na dofinansowanie
remontu szkół w wysokości 50 tyś. zł.
Złożono również dwa wnioski do Fundacji Wspomagania Wsi na dofinansowanie
wypoczynku zimowego dzieci podczas ferii dla sołectw Budowo i Podwilczyn.
Odnośnie oczyszczalni ścieków w Dębnicy Kaszubskiej ogłoszono sporządzenie
dokumentacji technicznej na modernizację oczyszczalni ścieków.
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Zlecono wykonanie dokumentacji technicznej na przebudowę mostu na rzece Skotawie w m.
Skarszów Dolny i jest podpisane porozumienie między Wójtem, a Nadleśnictwem Leśny
Dwór o wspólnym realizowaniu inwestycji.
Opracowano dokumentację na rozbudowę i remont Ośrodka Zdrowia w Dębnicy Kaszubskiej,
co dotyczy parteru i ściany frontowej łącznie z wybudowaniem wiatrołapu  przy wejściu z
lewej strony. Do końca tygodnia zostanie również ukończony parking przy Ośrodku Zdrowia,
na który Gmina otrzymała grant.
Ponadto złożono wniosek do Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji na program
„Bezpieczna Gmina”, gdzie nagrodą jest 50 tyś. 
Wykonano operaty wodno-prawne na ujęcia wody w Dębnicy Kaszubskiej oraz oczyszczalni
ścieków w Dębnicy Kaszubskiej i złożono wnioski do Starostwa Powiatowego w celu
wydania pozwolenia wodno-prawnego dla w/w obiektów.
Do końca roku zostanie też dokonana modernizacja oczyszczalni ścieków w Gogolewie.
Poza tym w związku z tym, że 15 listopada minął rok pracy Wójta z wyboru i Rady Gminy
Wójt złożył gratulacje i podziękował radnym za dotychczasową współpracę.
Nawiązując do Fundacji Wspomagania Wsi w ramach konkursu „Kultura Bliska” zostały
opracowane i złożone wnioski dla sołectw: Motarzyno, Budowo, Gogolewo, Podole Małe,
Dębnica Kaszubska, Mielno, Jawory, Borzęcino, Dobra.
Jest etap finalizowania wniosku w ramach programu na kwotę 260 tyś. zł , gdzie Gmina może
otrzymać grant w wysokości 50% i dotyczy to zbudowania przy pomocy Powiatowego Urzędu
Pracy szatni z zapleczem socjalnym na stadionie w Dębnicy Kaszubskiej, w ramach programu
Sapardowskiego „Wieś Dębnica Kaszubska”.
Zakwalifikowano na następny rok kanalizację związaną z działem ul. Polna – Krzywań.
Wójt ogłosił konkurs na dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej w Dębnicy Kaszubskiej z
terminem składania ofert do 10 grudnia br.
W dalszej kolejności Wójt poinformował, że podjął decyzję o przekazaniu świetlicy w
Borzęcinie dla Rady Sołeckiej.
Przekazany został również budynek po byłej Szkole Podstawowej w Jaworach dla
Stowarzyszenia Rozwoju i Integracji Wsi „Ogniwo” w Jaworach, gdzie wszystkie sprawy
związane z utrzymaniem pokrywa Stowarzyszenie. Dodatkowo w ramach wyposażenia Wójt
przekazał dla Stowarzyszenia telewizor kolorowy i radiomagnetofon ufundowane poza
budżetem gminy.
W wyniku ogłoszonych dwóch przetargów na sprzedaż budynku po byłej Szkole Podstawowej
w Dobieszewie budynek nie został sprzedany.
W poprzedniej kadencji sprzedano działkę w Dębnicy Kaszubskiej pod budowę CPN i do tej
pory nie został zawarty akt notarialny. Obecnie są przygotowywane dokumenty na sprzedaż
tej działki.  
Gmina pozyskała z Agencji Nieruchomości Rolnych dwie przyczepy ruszt betonowych ze
Skarszewa, które zostaną wykorzystane m.in. do utwardzenia ul. Zajęczej.
Wznowiono granice drogi na osiedlu „Północ” celem częściowego utwardzenia, a także
uporządkowania ruchu drogowego.
Uzyskano zgodę Nadleśnictwa Ustka na nieodpłatne pozyskanie oczyszczalni typu ELIOT,
która zostanie wykorzystana do modernizacji oczyszczalni w Gogolewie.
Wójt podjął decyzję o przejęciu z Nadleśnictwa Łupawa 12 mieszkań tj. 3 w Kotowie, 1 w
Gogolewie i 8 w Budowie i te mieszkania zostaną sprzedane najemcom jako mieszkania
komunalne.
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Jest też etap rozmów z Zarządem Dróg Wojewódzkich związanych ze wspólnym
opracowaniem dokumentacji odnośnie budowy ciągu pieszego od ul. Kowalskiej w kierunku
kościoła w Dębnicy Kaszubskiej oraz przygotowania dokumentacji nt. zatoki autobusowej w
Budowie na odcinku wjazd do Budowa – bloki.                 
Odnośnie gospodarki wodno-kanalizacyjnej Wójt sądzi, że w następnym roku przystąpi do
zmodernizowania oczyszczalni ścieków w Dębnicy Kaszubskiej.
Natomiast odnośnie gospodarki wodno-ściekowej w miejscowościach: Motarzyno, Budowo,
Niepoględzie, Kotowo Agencja Nieruchomości Rolnej odrzuca ten temat ze swojej
działalności statutowej, bo nic nie przekazała i nie przeprowadziła żadnej inwestycji w tym
zakresie i jest najwyższy czas, by Gmina przejęła ten ciąg wodno-kanalizacyjny i to nastąpi
prawdopodobnie na przełomie następnego roku. Ponadto w ciągu trzech lat Gmina
prawdopodobnie otrzyma od Agencji 1 mln. zł. na wsad do naprawy tego ciągu.
Następnie Wiceprzewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, czy z Gminnego Centrum
Informacji będą mogli korzystać wszyscy mieszkańcy gminy i w których dniach i godzinach.
Wójt udzielił odpowiedzi, że Gminne Centrum Informacji będzie dostępne dla wszystkich i
zostanie ustalony czasokres dla młodzieży i mieszkańców od godzin przedpołudniowych i od
13 lub 14 grudnia.
Radny Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, z czyjej winy nie został jeszcze zawarty
akt notarialny na sprzedaż działki pod budowę CPN.
Sekretarz Gminy udzieliła odpowiedzi, że akt notarialny nie został zawarty z winy tej osoby,
która wpłaciła pieniądze za działkę, ale do zawarcia aktu nie przystąpiła.
Ad.4.
        Radny Zdzisław Botwinionek zwrócił się z pytaniem, kiedy zostaną usunięte pniaki po
wycince drzew przydrożnych?
Radna Irena Tkaczyszyn zwróciła się o spowodowanie, aby mieszkańcy m. Dobra mieli
możliwość spożywania czystej wody, bo zgłaszają, że jest zabarwiona i niezdatna do
spożywania. Ponadto zwraca się o wymianę pompy wodociągowej w Gogolewie w związku z
częstymi awariami.
Radny Zygmunt Wandachowicz zwrócił się o naprawę drogi leśnej z Dobieszewa do
Jamrzyna.
Wójt udzielił odpowiedzi, że odnośnie usunięcia pniaków jest to trudna sprawa, ale będzie
realizowana w okresie wiosennym przez osoby skazane do odpracowania godzin.
Odnośnie zanieczyszczonej wody w m. Dobra temat się ciągnie i zostanie ona oczyszczona,
bo z uwagi na brak środków budżetowych usuwane są tylko awarie, co dotyczy też pompy
wodociągowej i jeżeli Rada zaplanuje środki to nastąpi wymiana urządzeń wodociągowych.
W sprawie naprawy drogi leśnej do Jamrzyna Wójt jest w kontakcie z Nadleśnictwem i
zostanie na tej drodze utwardzony zjazd i wjazd.
Radny Krzysztof Olech nawiązując do wcześniej zgłoszonego wniosku zwraca się o
uporządkowanie placu przy boiskach Gimnazjum, bo otrzymał odpowiedź, że Firma „Mitex”
uporządkuje plac w ciągu 21 dni, ale tego nie wykonała.
Dyrektor Gimnazjum poinformował, że ma uzgodniony problem z Firmą „Mitex”. Firma  w
najbliższym czasie uporządkuje plac, ale na placu rosną drzewa- samosieje i czeka na
wyjaśnienie, które drzewa też ma usunąć.
Sekretarz Gminy zwróciła uwagę, że bardzo wnikliwie i ostrożnie są wydawane decyzje na
wycinkę drzew w związku z ochroną środowiska.
Radna Urszula Rączka zwróciła się o wycinkę drzew kasztanów k/sali gimnastycznej w
Motarzynie.
Wójt poinformował, że temat ten zleci pracownikowi Urzędu Gminy p. Dańczakowi.
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 Pani Podziawo p.o. Dyrektor ZGK nawiązując do złej jakości wody w m. Dobra stwierdziła,
że powodem tego jest złej jakości sieć, której nie można całkowicie wyczyścić, czyli wymaga
wymiany rur i nie ma też odpowiedniego hydrantu, a odnośnie pomp, nie ma też nowej, by je
wymienić.
Wójt poinformował, że zostanie przeprowadzona weryfikacja pomp i jeżeli będą środki, to
zostaną zakupione.  
Ad.5.a/
        Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej – Marian Adamowicz poinformował, że
Komisja odbyła dwa posiedzenia między sesjami poświęcone opiniowaniu projektów uchwał
oraz przeprowadza kontrolę w Zakładzie Gospodarki Komunalnej.
b/
       Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki – Jadwiga Karaś
poinformowała, że Komisja odbyła trzy posiedzenia między sesjami. Tematy posiedzeń, to
działalność klubów sportowych i ich osiągnięcia oraz informacja Skarbnika Gminy dotycząca
w sprawie trybu postępowania o udzielenie dotacji dla klubów. Kluby złożyły preliminarze na
następny sezon na kwotę 115.000 zł. Skarbnik Gminy przedłożył propozycję ujęcia w
budżecie kwoty w wysokości 100.000 zł. Kolejne tematy posiedzeń to spotkanie z
Kierownikiem Posterunku Policji w sprawie współpracy z organami Policji odnośnie
bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy oraz opiniowanie projektów uchwał.
c/
      Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego – Urszula
Rączka poinformowała, że Komisja odbyła trzy posiedzenia. Jedno z nich zostało zwołane na
wniosek  Pani Sołtys sołectwa Dobra odnośnie lokalizacji pola namiotowego. Na następnym
posiedzeniu Komisja opiniowała projekty uchwał. Kolejne spotkanie Pani Sołtys sołectwa
Dobra zaproponowała Komisji na dzień 18 listopada, po czym zaproponowała przesunięcie
terminu spotkania, które w efekcie się nie odbyło.
       W związku z obecnością na sesji mieszkańców m. Dobra, którzy mają sprawę do Rady,
radna Irena Tkaczyszyn zwróciła się z wnioskiem o przystąpienie do wolnych wniosków
punkt 7 porządku obrad.    
Rada wyraziła zgodę na przystąpienie do punktu 7 porządku obrad.
Ad.7.
        Mieszkaniec sołectwa Dobra przedstawił na prośbę Rady Sołeckiej sołectwa Dobra
pismo opiniujące zwołane zebranie wiejskie i jego przebieg w dniu 22 listopada w Szkole
Podstawowej w Gogolewie, które zostało ogłoszone przez Wójta Gminy na wniosek
mieszkańców w dniu 21 listopada br.  W zebraniu uczestniczyli: Wicewójt Gminy, Sekretarz
Gminy i protokolantka. Tematem zebrania było odwołanie p. sołtys Marioli Spierewka.
Mieszkaniec w treści pisma przedstawił opinię znaczącą, że nieprawidłowo zostało zwołane
zebranie i nieprawidłowo prowadzone przez Wicewójta i p. Sekretarz  Gminy oraz, że
Państwo Mackiewicz, zakłócali przebieg zebrania. Zadziwiające też było, że radna Irena
Tkaczyszyn obecna na zebraniu nie zabrała głosu. Na pytanie p. Spicy, co jest powodem
odwołania z funkcji sołtysa Wicewójt udzielił odpowiedzi, że do Urzędu Gminy wpłynęła
petycja mieszkańców sołectwa Dobra o odwołanie p. Marioli Spica z funkcji sołtysa.
Rada Sołecka stwierdziła, że niektóre podpisy w  petycji zostały złożone jednakowym
charakterem pisma i przez osoby przebywające za granicą. Pani Spica zaprosiła na zebranie p.
Piotra Paczesnego, bo uważała, że zebranie będzie poświęcone rozwiązaniu problemu
dotyczącego  umiejscowienia pola namiotowego i że jako osoba bezstronna przedstawi
problem na najbliższej sesji.  Rada Sołecka uważa też, że najpierw należało rozwiązać ten
problem z jakim borykają się mieszkańcy, a potem zająć się odwołaniem p. sołtys.  
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Poza tym powody odwołania p. sołtys, a m.in., że podzieliła wieś na dwie części i wiele
innych są niezasadne. Mieszkaniec w piśmie przedstawił też, że p. sołtys ma zasługi i jest
osobą odważną i rozsądną.  
Następnie Przewodnicząca Rady przedstawiła pismo mieszkańców sołectwa Dobra w którym
zarzucają obecność na zebraniu radnych wybranych w innych okręgach wyborczych. 
Radny Zygmunt Wandachowicz poinformował, że był na tym zebraniu, na którym był
nieporządek i zamieszanie, było konfliktowe, gdzie Wicewójt miał trudności w opanowaniu
tej sytuacji.
Radny Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem do Radcy Prawnego, czy radny może
uczestniczyć w zebraniu wiejskim.
Pani Prawnik udzieliła odpowiedzi, że uczestnictwo w zebraniu wiejskim określa Statut
Sołectwa.
Ponadto radny Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy zebranie można zwołać dzień
wcześniej.
Pani Prawnik udzieliła odpowiedzi, że to również określa Statut Sołectwa.
Radna Irena Tkaczyszyn stwierdziła, że nie zabrała głosu na zebraniu, bo nie chciała zaogniać
konfliktu dodając, że p. sołtys odmawia niekiedy mieszkańcom sołectwa przyjmowanie wpłat
podatków, które przywożą do p. Tkaczyszyn i że podzieliła wieś na dwie części.
Radny Marian Adamowicz zwrócił się do Wójta z pytaniem,  czy można zwołać zebranie z
dnia na dzień nie dając szans uczestniczenia wszystkim mieszkańcom w zebraniu.
Radna Jadwiga Karaś uważa, że mieszkańcy winni sami się dogadać.
Sekretarz Gminy stwierdziła, że problem rozpoczął się od usytuowania pola namiotowego 
i p. sołtys została odwołana z powodu innych argumentów niż z powodu usytuowania pola
namiotowego.
Mieszkaniec sołectwa Dobra udzielił odpowiedzi na pytanie radnego Mariana Adamowicza,
że nie wiedzieli, że tematem zebrania będzie odwołanie p. sołtys.
Sekretarz Gminy przedstawiła na podstawie Statutu Sołectwa Dobra § 18 o zwoływaniu
zebrania, § 23 o wyborach sołtysa i § 16 o odwołaniu sołtysa.
Radny Marian Adamowicz zwrócił się do Wojta z pytaniem, czy Wójt może zorganizować
zebranie nt. odwołania sołtysa jeżeli mieszkańcy nie zwrócili się do Rady Sołeckiej z takim
wnioskiem.
Sekretarz Gminy udzieliła odpowiedzi, że mieszkańcy zwrócili się do Wójta z 45 podpisami o
odwołanie p. Marioli Spierewki z pełnienia funkcji sołtysa.
Po przeanalizowaniu Statutu Sołectwa Dobra i na jego podstawie radny Marian Adamowicz
stwierdził, że zebranie zostało zwołane niezgodnie ze Statutem tj. niezgodnie z ustalonymi w
Statucie Zasadami i trybem zwoływania zebrań wiejskich i w związku z tym zebranie
wiejskie, które odbyło się w dniu 22 listopada w sołectwie Dobra jest nieważne.
Wójt podkreślił, że w pełni popiera opinię radnego Mariana Adamowicza i ubolewa, że tak się
stało i w związku z tym zgodnie z obowiązującą procedurą zwróci się do Rady Sołeckiej
Dobra o zwołanie zebrania sołeckiego.
W związku z powyższym radny Piotr Paczesny zwrócił się do Wójta Gminy, by  nie pozwolił,
aby reprezentanci Urzędu Wójta niewłaściwie reprezentowali ten Urząd.
Następnie dodał, że zapoznał się z pismem, które wpłynęło do Przewodniczącej Rady w
sprawie odbytego zebrania, na które został zaproszony z  radnym Zygmuntem
Wandachowiczem przez p. sołtys i obecność p. Paczesnego, to wyciszenie nastrojów zebrania
i tematem zebrania winno być pole namiotowe, jego usytuowanie, natomiast na zebraniu było
tylko dążenie do odwołania p. sołtys.
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Radny Marian Adamowicz podziękował Wójtowi za przyjęcie błędów popełnionych przez
pracowników, bo zebranie które było, to tak samo jakby go nie było.
Ad.6.
        Przed przystąpieniem do głosowania nad projektami uchwał podatkowych  Skarbnik
Gminy poinformował, że po analizie stanowisk Komisji propozycja Wójta odnośnie stawek
podatkowych jest zgodna z Komisją Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki oraz Komisją
Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego poza Komisją Rewizyjną. Wynik
głosowania będzie przesądzał o dochodach dla Gminy, bo należy wziąć pod uwagę, że
Wieloletni plan inwestycyjny na 2004r. ustala realizację inwestycji jak np. budowę kanalizacji
w miejscowościach gminy,  przebudowę oczyszczalni ścieków w Dębnicy Kaszubskiej,
remont mostu, remont bazy oświatowej i inne. Przy stawce proponowanej przez Komisję
Rewizyjną w wys. 3% podwyżki budżet gminy będzie pomniejszony o ok. 300 tyś zł.
Przekazał też, że proponowane przez Wójta Gminy stawki w porównaniu z innymi gminami
są niższe.
Wójt dodał, że przed podjęciem decyzji należy również wziąć pod uwagę, że w następnym
roku trzeba będzie przekazać m.in.150 tyś zł na NFOŚ, 150 tyś. zł  dofinansowania  na
dodatki mieszkaniowe,  od 1.05.2004r. nie będzie prawdopodobnie koncesji za zezwolenia na
sprzedaż napojów alkoholowych i zamiast 100 tyś. zł będzie 30 tyś. zł, nie będzie też dotacji
do oświetlenia ulicznego, trzeba będzie również przekazać 84 tyś zł dla Firmy Skibińskiego,
300 tyś. zł – spłata osiedla w 2004r. oraz braki w budżecie oświaty, czyli w 2004r. trzeba
zabezpieczyć 1.244.000 zł.
Zadania, które przedstawił Skarbnik Gminy są też konieczne.
Radny Piotr Paczesny podkreślił, że jest świadomość, że są zadania do wykonania, ale należy
też wziąć pod uwagę zasobność mieszkańców i dlatego jest takie stanowisko Komisji
Rewizyjnej przy czym stopień inflacji wynosi ponad 2%, a Komisja proponuje podwyżkę
podatków o 3%. Wątpliwe też jest, czy Gmina wygospodaruje 1.244.000 zł, gdy się
podwyższy podatki, bo to też nie wszyscy ludzie będą płacili podatki i będą zaległości.       
Radny Krzysztof Olech zwrócił uwagę, że pozostałe dwie Komisje przychylają się do stawek
podatkowych proponowanych przez Wójta przy czym zdają sobie też sprawę, że
społeczeństwo jest biedne.
Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, ile jest wpływów z podatku od środków
transportowych i z podatku od nieruchomości.
Skarbnik Gminy poinformował, że wpływy szacuje się na 1.800.000 zł i  wrócą one do
podatników w formie inwestycji.        
Radny Marian Adamowicz ocenił, że w związku z dużym bezrobociem podwyżka podatków o
18% jest zbyt wysoka i według wyliczeń nie będzie więcej wpływów niż 80.000 zł. Poza tym
na terenie gminy jest sporo dużych podmiotów, które nie płacą podatków i wobec tego komu
te podatki podwyższać.
Wójt nawiązując do wypowiedzi podkreślił, że przy ocenie stawek podatkowych należy mieć
też na uwadze zobowiązania, które wymienił i które trzeba będzie wykonać w 2004 roku.
Radny Piotr Paczesny zwrócił uwagę, że inwestycje są też tam, gdzie są niższe podatki,
natomiast   mieszkańcy nie są winni za swoją trudną sytuację finansową, aby ich karać
podwyżką podatków i mniej drastyczną podwyżką przesunie się inwestycje w czasie.
a/
        Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech przedstawił projekt uchwały w sprawie
podatku od posiadania psów na 2004 rok.
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Przewodniczący Komisji poinformowali, że Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały. Uwag do projektu nie zgłoszono. W wyniku głosowania uchwała została podjęta
jednogłośnie ( 14 za). 
b/
       Wiceprzewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia wysokości
stawek podatku od nieruchomości na 2004 rok.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja proponuje wzrost wszystkich
podatków na 2004 r. o 3%. W wyniku głosowania wniosek Komisji został odrzucony przy 5
głosach za, 9 przeciw.
Przewodniczące Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki i Komisji Rolnictwa,
Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego poinformowały, że Komisje pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały. W wyniku głosowania uchwała została podjęta przy 9 głosach
za, 5 przeciw.
c/
       Wiceprzewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia wysokości
stawek podatku od środków transportowych na 2004 rok.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja proponuje wzrost podatku od
środków transportowych na 2004 r. o 3%. W wyniku głosowania wniosek Komisji Rewizyjnej
został odrzucony przy 5 głosach za, 9 przeciw.
Przewodniczące Komisji Kultury, Oświaty, Sortu i Turystyki i Komisji Rolnictwa,
Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego poinformowały, że Komisje pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały.     
W wyniku głosowania uchwała została podjęta przy 9 głosach za, 5 przeciw.
d/
        Wiceprzewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia wysokości
stawek opłaty miejscowej.
Przewodniczący Komisji poinformowali, że Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały. W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie (13 za). 
e/
       W sprawie projektu uchwały dotyczącej zmian w budżecie gminy na 2003 rok Skarbnik
Gminy poinformował, że po ostatnim spotkaniu z Komisjami w tej sprawie otrzymał fax, że z
Ministerstwa Edukacji Narodowej i Sportu jest przyznana transza środków dla Gimnazjum na
obiekt sportowy w wysokości 650 tyś. zł., a nie jak wcześniej 500 tyś. zł. i w związku z tym
została dokonana zmiana w tym projekcie uchwały.
Do projektu uchwały zgłoszono następujące uwagi:
Radny Piotr Paczesny zwrócił się o wyjaśnienie jako, że ma wątpliwości odnośnie
zwiększenia wydatków dla pracowników Urzędu Gminy, bo były już wcześniej zmiany w
budżecie gminy i miało tych środków wystarczyć.
Radna Jadwiga Karaś również prosi o wyjaśnienie odnośnie zwiększenia wydatków dla
pracowników Urzędu Gminy. 
Skarbnik Gminy wyjaśnił, że wynika to stąd, że ilość zatrudnionych pracowników
interwencyjnych  obciąża Urząd Gminy, bo umowy z Powiatowym Urzędem Pracy zawiera
Gmina  przy czym Skarbnik wcześniej szacował, że tych środków starczy, ale trudno
przewidzieć ile pracowników interwencyjnych Gmina zatrudni.                         
Radny Piotr Paczesny zwrócił się z pytaniem, czy nie można rozgraniczyć wynagrodzenia
pracowników Urzędu Gminy od pracowników interwencyjnych.
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Skarbnik Gminy udzielił odpowiedzi, że absolutnie nie można rozgraniczyć tych
wynagrodzeń, bo są to sztywne paragrafy. Podwyżek płac pracownicy Urzędu Gminy też nie
mieli poza jedną pracownicą w księgowości.
Wobec wątpliwości radnych Wójt przekazał, że w ciągu ostatnich dwóch lat pracownicy
Urzędu Gminy nie mieli żadnych podwyżek płac.
Wiceprzewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy
na 2003 rok.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja pozytywnie opiniuje projekt
uchwały z zastrzeżeniem, że w dziale 750 rozdział75095, § 4210 dotyczącym finansowania
jednostek pomocniczych (sołectwa) występuje zbyt duże zwiększenie wydatków w stosunku
do planu, spowodowane decyzjami Wójta, gdzie wcześniej powinien być zmieniony plan pod
wynikłe potrzeby i zatwierdzony przez Radę Gminy.
Skarbnik Gminy wyjaśnił, że wynikło to w związku z zakupem mostu, który Gmina wygrała
w przetargu, na który nie było zaplanowanych środków i trzeba było to szybko zapłacić.
Most zostanie sprzedany dla Zakładu Gospodarki Komunalnej za 10 tyś zł. i ZGK dokona
wykończenia wnętrza mostu.
Radny Piotr Paczesny stwierdził, że nie tylko wchodzi w rachubę most, bo były jeszcze inne
wydatki.
Radny Marian Adamowicz dodał, że były też np. dożynki.
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki poinformowała, że zgodnie z
postanowieniem Komisji członkowie Komisji będą głosowali indywidualnie.
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego
poinformowała, że stanowisko Komisji jest zgodne z  Komisją Kultury, Oświaty, Sportu i
Turystyki. Innych uwag do projektu nie zgłoszono.
W wyniku głosowania uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2003 rok została
podjęta przy 12 głosach za, 1 wstrzymującym się.  
       W związku z otrzymanym faxem z MENiS o przyznanej transzy środków w wysokości
650 tyś. zł na halę sportową Gimnazjum w Dębnicy Kaszubskiej Wójt Gminy zgłosił wniosek
o upoważnienie dla Wójta do wystawienia dwóch weksli własnych „in blanco” w celu
złożenia ich w banku w Warszawie jako zabezpieczenie prawidłowości i terminowości
przyznanych środków na dofinansowanie inwestycji sportowych. Skarbnik Gminy
zaproponował podjęcie uchwały w tej sprawie. 
W związku z wnioskiem Przewodnicząca Rady zaproponowała głosowanie nad przyjęciem
projektu uchwały do porządku obrad. W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty
do porządku obrad jednogłośnie ( 13 za). Zmiana porządku obrad została również przyjęta
jednogłośnie ( 13 za).
Następnie Wiceprzewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia
upoważnienia dla Wójta Gminy do zaciągania zobowiązań wekslowych.
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie ( 13 za).
Ad.8.
        Przewodnicząca Rady Gminy mgr Zyta Rytelewska dokonała zamknięcia sesji Rady
Gminy Dębnica Kaszubska. Obrady zakończono o godz. 1730.

Na tym protokół zakończono.                                                          Przewodnicząca
Protokołowała:                                                                                    Rady Gminy
/-/ Genowefa Bałyk                                                                        /-/ Zyta Rytelewska


